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Kultur- och fritidsnämnden 
 
Datum: 2023-02-13 
Tid: 13:30–17:00 
Plats: Berget, Citypassagen 
 
Närvarande ledamöter 
Madelene Spinord Semenets (S)  
Alexandra Royal (C)  
Sandra Fröjdenstam (KD) §§ 25-34, 36 
Anton Johansson (S) 
Per-Erik Andersson (S) 
Monica Thyresjö (M) 
Gun Kornblad (M) §§ 25-34, 36 
Habib Brini (SD) 
Urban Olsson (L) 
Ulf Wilnerzon (KD) 
Nadia Abdellah (V) 
Glenn Roswall (ÖrP) 
 
Tjänstgörande ersättare 
Henry Pettersson (S) ersätter Maja Gullberg (S) 
Lena Ryö (S) ersätter Katarina Bååth (S) §§ 25-32, 35-43  
Hanna Altunkaynak (S) ersätter Katarina Bååth (S) §§ 33-34 
Ulf Södersten (M) ersätter Oscar Lundmark (M) §§ 25-34, 36 
Marianne Hamp (M) ersätter Gun Kornblad (M) §§ 37-43 
Anna Grevillius (L) ersätter Sandra Fröjdenstam (KD) §§ 37-43 
 
Övriga 
Anna Nordlund Förvaltningsdirektör  
Sophie Persson Nämndsekreterare 
Johan Mindelius Ekonom 
Richard Fagerström Verksamhetschef 
Lars Hilmersson Verksamhetschef 
Elisabeth Magnusson Verksamhetschef 
Helen Åhlén Planerare  
Josiane Saade Planerare  
Lotten Hansson Fritidskonsulent 
Maria Nyström Ungdomskonsulent 

 
 
Paragraf 25–34 och 36–43 
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Sophie Persson, sekreterare 
 
Digitalt justerat protokoll. 
 
 
 
Madelene Spinord Semenets (S), ordförande 
 
 
 
Ulf Wilnerzon (KD), justerare  
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§ 25 Protokollsjusterare  
Handläggare: Sophie Persson 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Ulf Wilnerzon (KD) utses till justerare med Nadia Abdellah (V) som 
ersättare. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Ulf Wilnerzon (KD) utses till justerare med Nadia Abdellah (V) som 
ersättare. 

§ 26 Godkännande av dagordning 
Handläggare: Madelene Spinord Semenets 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Dagordningen godkänns. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Dagordningen godkänns. 

§ 27 Anmälan av övriga frågor 
Handläggare: Madelene Spinord Semenets 

Ärendebeskrivning 
Nadia Abdellah (V) anmäler en övrig fråga till dagordningen angående 
belysning av utomhusanläggningar. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Övriga fråga läggs till dagordningen. 

§ 28 Anmälan av jäv 
Handläggare: Madelene Spinord Semenets 

Ärendebeskrivning 
Lena Ryö (S) anmäler jäv på punkt 8-9. 

Nadia Abdellah (V) anmäler jäv på punkt 8. 
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Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Anmälan av jäv tas till protokollet. 

§ 29 Beslut: Verksamhetsplan med budget 2023 
Ärendenummer: Kof 19/2023 
Handläggare: Helen Åhlén, Johan Mindelius 

Ärendebeskrivning 
Kultur- och fritidsnämndens budget i verksamhetsplan med budget 2023. 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsnämndens verksamhetsplan med budget 2023, 2023-01-30 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

1. Budget 2023 för Kultur- och fritidsnämnden fastställs. 

2. Övriga delar av Verksamhetsplan med budget 2023 ska fastställas senast i 
mars 2023. 

3. I syfte att säkerställa en ekonomi i balans får förvaltningen i uppdrag att 
vidta åtgärder i enlighet med Bilaga 2, ”Beslutade åtgärder”. Beslutade och 
vidtagna åtgärder ska följas upp löpande under året. 

Yrkande 
Nadia Abdellah (V), Sandra Fröjdenstam (KD), Ulf Wilnerzon (KD), Glenn 
Roswall (ÖrP), Urban Olsson (L) och Habib Brini (SD) yrkar avslag till förmån 
för respektive partis egen budget framlagd i fullmäktige. 

Proposition 
Ordförande Madelene Spinord Semenets (S) finner att det finns sex förslag till 
beslut det vill säga förvaltningens förslag samt respektive partis avslagsyrkande 
med hänvisning till egen budget framlagd i fullmäktige. Ordföranden ställer 
dessa mot varandra och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

1. Budget 2023 för Kultur- och fritidsnämnden fastställs. 

2. Övriga delar av Verksamhetsplan med budget 2023 ska fastställas senast i 
mars 2023. 

3. I syfte att säkerställa en ekonomi i balans får förvaltningen i uppdrag att 
vidta åtgärder i enlighet med Bilaga 2, ”Beslutade åtgärder”. Beslutade och 
vidtagna åtgärder ska följas upp löpande under året. 
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Reservation 
Nadia Abdellah (V), Glenn Roswall (ÖrP), Urban Olsson (L) och Habib Brini 
(SD) reserverar sig mot beslutet. Sandra Fröjdenstam (KD) och Ulf Wilnerzon 
(KD) reserverar sig skriftligt mot beslutet.  

§ 30 Beslut: Tillsynsplan 2023 
Ärendenummer: Kof 5/2023 
Handläggare: Helen Åhlén 

Ärendebeskrivning 
Kultur- och fritidsnämnden är skyldig att bedriva sin verksamhet enligt de mål 
och riktlinjer som är bestämda av Kommunfullmäktige. Grunden för den 
interna kontrollen är det dagliga arbetet som görs i verksamheterna med väl 
fungerande processer, medvetenhet om de risker som finns och åtgärder för att 
minska riskerna. Ur ett större perspektiv har nämnder och kommunens bolag, 
enligt kommunallagen, ett ansvar att säkerställa att förvaltningarna har ordning 
och reda genom intern kontroll. Den interna kontrollen är en viktig del i 
styrningen och utvecklingen av verksamheten. 

Risk- och väsentlighetsanalyser utförs årligen inom områdena verksamhet, 
ekonomi och personal. Syftet är att identifiera vilka potentiella risker som kan 
hindra verksamheten att nå sina mål för år 2023. Risk- och 
väsentlighetsanalysen inför 2023 års tillsynsplaner har utgått från de nya 
nämndernas ansvarsområden för att inte några delar av verksamheten ska 
missas när tillsynsplanerna för 2023 ska fastställas. Utifrån den samlade 
riskbedömningen prioriteras tillsynsåtgärder i en tillsynsplan som nämnden 
vanligtvis ska fastställa senast i december året före tillsynsåret. På grund av 
Örebro kommuns nya organisation har centrala direktiv kommit om att beslut 
om Tillsynsplan för 2023 ska ske i nya nämnden senast februari 2023. 

I samband med fastställande av tillsynsplan 2023 föreslås Kultur- och 
fritidsnämnden även ge förvaltningen i uppdrag att följa upp framkomna 
åtgärder i tillsynsrapporter 2022.   

Beslutsunderlag 
Tillsynsplan 2023 Kultur- och fritidsnämnden, 2023-02-01 
Kulturnämndens tillsynsrapport 2022, 2022-12-15 
Fritidsnämndens tillsynsrapport 2022, 2022-12-16 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

1. Kultur- och fritidsnämnden ger Kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag 
att under 2023, inom ramen för uppföljning av intern kontroll, genomföra 
följande nämndspecifika granskningsområden 

• Verksamhet: Hantering av personuppgifter enligt 
dataskyddsförordningen 

• Ekonomi: Kontroll av nämndens innehav av betalkort 
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• Personal: Rutin för avslutssamtal 

2. Tillsynsplan 2023 – Plan för uppföljning av intern kontroll godkänns och 
skickas vidare till Kommunstyrelsen. 

3. Kultur- och fritidsnämnden ger Kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag 
att fullfölja uppdrag som redovisas i förslag till åtgärder i Fritidsnämndens och 
Kulturnämndens tillsynsrapporter 2022 (bilaga 4 och 5). 

Yrkande 
Glenn Roswall (ÖrP) yrkar på följande tillägg: 

1. Att tillsynsplanen kompletteras med uppdragen att: alla utbetalningar av 
stöd/bidrag från nämnden granskas huruvida dessa dels följer beslutat 
regelverk men också om den ekonomiska redovisningen är adekvat. 

2. Att tillsynsplanen kompletteras med en skrivelse om att alla tjänstemän ska 
granskas avseende personliga kopplingar till de 
organisationer/aktörer/individer som erhåller stöd/bidrag från nämnden. 
 

Habib Brini (SD) yrkar bifall till Glenn Roswalls (ÖrP) tilläggsyrkande. 

Proposition 
Ordförande Madelene Spinord Semenets (S) ställer först tilläggsyrkandets 
första att-sats under proposition och finner att nämnden beslutar att avslå 
denna. 
 

Votering 

Glenn Roswall (ÖrP) begär votering som verkställs. Ja-röst innebär bifall till 
Glenn Roswalls (ÖrP) tilläggsyrkande och nej-röst innebär avslag till 
tilläggsyrkandet. 

Ja-röster lämnas av Habib Brini (SD) och Glenn Roswall (ÖrP). 

Nej-röster lämnas av Alexandra Royal (C), Sandra Fröjdenstam (KD), Anton 
Johansson (S), Henry Pettersson (S), Per-Erik Andersson (S), Lena Ryö (S), 
Monica Thyresjö (M), Gun Kornblad (M), Ulf Södersten (M), Urban Olsson 
(L), Ulf Wilnerzon (KD), Nadia Abdellah (V) och Madelene Spinord Semenets 
(S).   

Ordföranden finner att nämnden med resultatet 2 ja-röster och 13 nej-röster 
beslutar att avslå tilläggsyrkandets första att-sats. 
 
 

Därefter ställer ordföranden tilläggsyrkandets andra att-sats under proposition 
och finner att nämnden beslutar att avslå denna. 

Slutligen finner ordföranden att det finns ett förslag till beslut det vill säga 
förvaltningens förslag samt att nämnden beslutar enligt detta.  
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Beslut 
Nämnden beslutar: 

1. Kultur- och fritidsnämnden ger Kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag 
att under 2023, inom ramen för uppföljning av intern kontroll, genomföra 
följande nämndspecifika granskningsområden 

• Verksamhet: Hantering av personuppgifter enligt 
dataskyddsförordningen 

• Ekonomi: Kontroll av nämndens innehav av betalkort 
• Personal: Rutin för avslutssamtal 

2. Tillsynsplan 2023 – Plan för uppföljning av intern kontroll godkänns och 
skickas vidare till Kommunstyrelsen. 

3. Kultur- och fritidsnämnden ger Kultur- och fritidsförvaltningen i uppdrag 
att fullfölja uppdrag som redovisas i förslag till åtgärder i Fritidsnämndens och 
Kulturnämndens tillsynsrapporter 2022 (bilaga 4 och 5). 

Reservation 
Glenn Roswall (ÖrP) reserverar sig mot beslutet.  

§ 31 Beredning: Skötselbidrag till föreningsägda 
anläggningar 2023 
Ärendenummer: Kof 342/2023 
Handläggare: Lotten Hansson 

Ärendebeskrivning 
Skötselbidraget syftar till att ge föreningar som äger eller arrenderar sin 
anläggning ekonomiska förutsättningar att sköta anläggningen oavsett 
ägandeförhållande. Skötselbidrag kan sökas en gång om året. 

Fördelningsmetoden utgår från respektive anläggnings storlek och nyttjande. 
Underlagen tas fram utifrån det självkostnadspris Örebro kommun har för en 
liknande åtgärd på en kommunal anläggning. Fördelningen mellan föreningarna 
sker sedan proportionerligt ur en fast budget. För 2023 är budgeten 2850 tkr 
och det är totalt 23 föreningar som har inkommit med ansökningar varav 22 
föreningar föreslås beviljat bidrag. 

Beslutsunderlag 
Förslag till fördelning, 2023-01-24 
Sammanställning och beräkningsunderlag skötselbidrag 2023 
Ansökningar från föreningar 
Villkor för skötselbidrag (Ft 537/2017) 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Ärendet är berett. 
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Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Ärendet är berett. 

§ 32 Ordförandes information 
Handläggare: Madelene Spinord Semenets 

Ärendebeskrivning 
Ordförande informerar om aktuella händelser. 

Information om inbjudan till utvärdering av överenskommelsen om samverkan 
i Örebro mellan det civila samhället och kommunen den 6 mars. Anmälan 
senast den 27 februari. Arvode utgår ej.  

Information om avtackning av fristadskonstnären Abdalla Basher den 21 
februari där presidiet är med och deltar. 

Utdelning av kulturpriset och millencolin music prize den 22 mars. 

Den 20 mars kl 10.00-12.00 träffas nämnden på Kulturkvarteret för en 
introduktion i verksamheten Bibliotek och kulturskola. Nämndsammanträdet 
på eftermiddagen hålls i Berget, Citypassagen. 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 33 Beslut: Kulturföreningsbidrag 2023  
Ärendenummer: Kof 142/2023 
Handläggare: Josiane Saade 

Ärendebeskrivning 
Kulturföreningsbidraget ges till föreningar som berikar utvecklingen av 
kulturlivet i Örebro kommun. Totalt har 30 föreningar sökt 
kulturföreningsbidrag för 2023 års verksamhet varav tolv inte erhöll 
kulturföreningsbidrag under innevarande år. 

Förvaltningen föreslår att de föreningar som erhöll Kulturföreningsbidrag 2022 
ska beviljas samma summa för 2023. Totalt blir det en summa på 4 483 055 kr 
vilket lämnar ett överskott på 37 445kr som föreslås fördelas på de resterande 
sökande föreningarna inom prioritering 4 med undantag för två föreningar 
enligt förslaget i fördelningen. 
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De tre föreningarna inom prioritering 5 föreslås avslag på grund av det inte 
bedöms finnas ekonomiskt utrymme att bevilja alla sökande föreningar som ej 
erhållit kulturföreningsbidrag under 2022. 

Beslutsunderlag 
Inkomna ansökningar och bilagor om Kulturföreningsbidrag 2022 (Km 
522/2022) 
Förvaltningens förslag på fördelning av Kulturföreningsbidrag 2023 (Km 
366/2022) 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden:  

1. Kulturföreningsbidraget 2023 fördelas enligt förvaltningens förslag. 
2. Medlen tas ur den befintliga budgeten för Kulturföreningsbidrag. 
3. Teater Martin Mutter beviljas ett ettårigt avtal. 

Yrkande 
Glenn Roswall (ÖrP) yrkar att ärendet återremitteras med motiveringen att 
totalfördelningen av kulturföreningsbidraget görs om i enlighet med 
Örebropartiets budgetförslag från fullmäktige 13 december 2022. 

Proposition 
Ordförande Madelene Spinord Semenets (S) ställer först yrkandet om 
återremiss under proposition och finner att nämnden beslutar att ärendet 
avgörs idag.  

Därefter finner ordföranden att det finns ett förslag till beslut det vill säga 
förvaltningens förslag samt att nämnden beslutar enligt detta.  

Beslut 
Nämnden beslutar:  

1. Kulturföreningsbidraget 2023 fördelas enligt förvaltningens förslag. 
2. Medlen tas ur den befintliga budgeten för Kulturföreningsbidrag. 
3. Teater Martin Mutter beviljas ett ettårigt avtal. 

Lena Ryö (S) och Nadia Abdellah (V) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 

Reservation 
Glenn Roswall (ÖrP) reserverar sig mot beslutet. 

§ 34 Beslut: Bidrag till studieförbunden 2023 
Ärendenummer: Kof 143/2023 
Handläggare: Josiane Saade 

Ärendebeskrivning 
Kulturnämnden har årligen beslutat om bidrag till folkbildningen. 
Totalsumman på 5 334 500 kr fördelas mellan de olika studieförbunden genom 
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en fördelningsmodell som utgår från ett grundbidrag, antal studietimmar samt 
antal målgruppstimmar. 

Under 2020 och 2021 inkom Örebro läns bildningsförbund (ÖLBF) med ett 
brev där det framgick en önskan att Örebro kommun inte skulle använda 2020 
och 2021 års statistik som grund för fördelning av bidrag på grund av 
coronapandemin. Kulturnämnden har under två omgångar beslutat att bidraget 
för 2022 samt 2023 års verksamhet som vanligtvis skulle baseras på 2020 
respektive 2021 års statistik i stället ska baseras på 2019 års statistik. 

Beslutsunderlag 
Inkomna ansökningar och bilagor om bidrag till studieförbunden 2023 (Km 
523/2022) 
Fördelning studieförbund 2023 (Km 523/2022) 
Brev från ÖLBF och studieförbunden med anledning av Coronapandemin 
2021 (Km 199/2021) 
Brev från ÖLBF och studieförbunden med anledning av Coronapandemin 
(200/2020) 
SCB – statistik Örebro län 2020 (Km 523/2022) 
SCB – statistik Örebro län 2021 (Km 523/2022) 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

1. Kultur- och fritidsnämnden beslutar att studieförbunden beviljas bidrag på 
totalt 5 334 500 kr för 2022 enligt förvaltningens förslag på fördelning. 

2. Medlen tas ur den befintliga budgeten för bidrag till studieförbunden. 

Yrkande 
Glenn Roswall (ÖrP) yrkar i första hand att förvaltningens förslag avslås i sin 
helhet, i andra hand att ansökan från Ibn Rushd avslås, samt i tredje hand att 
förvaltningen snarast möjligt ska kräva återbetalning av de bidrag som betalats 
ut till Ibn Rushd under 2020, 2021 och 2022. 

Ordförande Madelene Spinord Semenets (S) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag med motiveringen att förvaltningen just nu utreder frågan om en 
eventuell återbetalning för studieförbundet Ibn Rushd under 2020-2022, och 
återkommer till nämnden längre fram med ett separat ärende kring detta. 

Per-Erik Andersson (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag. 

Sandra Fröjdenstam (KD) yrkar bifall till förvaltningens förslag och ber att få 
lämna ett särskilt yttrande till protokollet. 

Habib Brini (SD) yrkar bifall till Glenn Roswalls (ÖrP) yrkande.  

Proposition 
Ordföranden ställer först Glenn Roswalls (ÖrP) yrkande om avslag under 
proposition och finner att nämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
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Därefter ställer ordföranden Glenn Roswalls (ÖrP) andrahandsyrkande om att 
avslå ansökan från Ibn Rushd under proposition, och finner att nämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag.  

 

Votering 

Glenn Roswall (ÖrP) begär votering som verkställs. Ja-röst innebär bifall till 
förvaltningens förslag och nej-röst innebär bifall till Glenn Roswalls (ÖrP) 
yrkande om att avslå ansökan från Ibn Rushd.  

Ja-röster lämnas av Alexandra Royal (C), Sandra Fröjdenstam (KD), Anton 
Johansson (S), Henry Pettersson (S), Per-Erik Andersson (S), Hanna 
Altunkaynak (S), Monica Thyresjö (M), Gun Kornblad (M), Ulf Södersten (M), 
Urban Olsson (L), Ulf Wilnerzon (KD), Nadia Abdellah (V) och Madelene 
Spinord Semenets (S).  

Nej-röster lämnas av Habib Brini (SD) och Glenn Roswall (ÖrP).  

Ordföranden finner att nämnden med resultatet 2 ja-röster och 13 nej-röster 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 

  

Därefter ställer ordföranden Glenn Roswalls (ÖrP) tredjehandsyrkande om 
återbetalning under proposition och finner att nämnden beslutar att avslå 
detta.  

Slutligen frågar ordföranden nämnden om Sandra Fröjdenstam (KD) får lämna 
ett särskilt yttrande till protokollet och finner att nämnden bifaller detta.  

Beslut 
Nämnden beslutar: 

1. Kultur- och fritidsnämnden beslutar att studieförbunden beviljas bidrag på 
totalt 5 334 500 kr för 2022 enligt förvaltningens förslag på fördelning. 

2. Medlen tas ur den befintliga budgeten för bidrag till studieförbunden. 

Lena Ryö (S) deltar inte i beslutet på grund av jäv. 

Reservation 
Habib Brini (SD) reserverar sig mot beslutet. Glenn Roswall (ÖrP) reserverar 
sig skriftligt mot beslutet. 

§ 36 Beslut: Övertagande av styrdokument till Kultur- och 
fritidsnämnden 
Ärendenummer: Kof 379/2023 
Handläggare: Sophie Persson 
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Ärendebeskrivning 
Den nya nämndorganisation i Örebro kommun träder i kraft från och med 12 
januari 2023. I samband med det läggs Kulturnämnden och Fritidsnämnden 
ner för att ersättas av den nya Kultur- och fritidsnämnden. Dokumentansvaret 
för de styrdokument som Kulturnämnden och Fritidsnämnden tidigare 
beslutat om behöver därmed övergå till den nya nämnden. 

Beslutsunderlag 
Riktlinjer för styrdokument Örebro kommun, 2014-03-18 
 
Fritidsgårdarnas uppdrag, 2004-09-21 
Fritidsnämndens riktlinjer för barn och ungdomsverksamhet, 2017-04-18 
Kulturpolitiskt program, 2018-05-22 
Idrottspolitiskt program, 2018-09-26 
Fritidsnämndens riktlinjer och regler för bokning av lokal och 
idrottsanläggningar (reviderad version), 2018-10-09 
Mediepolicy för Örebro bibliotek 2022-2023, 2022-01-18 
Biblioteksplan för Örebro kommun (reviderad version), 2022-10-25 
Konstpolicy för Örebro kommun, 2022-11-23 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

1. Dokumentansvaret för de styrdokument som redogörs i tjänsteskrivelsen 
övergår till Kultur- och fritidsnämnden. 

2. Dokumentansvaret på tjänstemannanivå justeras utifrån ny 
förvaltningsorganisation. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

1. Dokumentansvaret för de styrdokument som redogörs i tjänsteskrivelsen 
övergår till Kultur- och fritidsnämnden. 

2. Dokumentansvaret på tjänstemannanivå justeras utifrån ny 
förvaltningsorganisation. 

§ 37 Beredning: Investeringsplan 2024-2027 
Ärendenummer: Kof 433/2023 
Handläggare: Johan Mindelius 

Ärendebeskrivning 
I beslutade lokalförsörjningsplaner 2023–2026, framåtblick 2027–2030 har 
förvaltningen gjort bedömningar och förslag på investeringar och behov under 
perioden. Lokalförsörjningsplanen ligger till grund för investeringsplanen men 
utifrån ett ansträngt ekonomiskt läge inom kommunen görs valet att inte lyfta 
in alla enskilda behov i investeringsplanen. Det är dock viktigt att belysa vikten 
av att följa lokalförsörjningsplanen för att säkerställa tillgången till 
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ändamålsenliga lokaler och anläggningar, samt att dessa förvaltas 
kostnadseffektivt samt utvecklas utifrån aktuella och framtida behov. 

Förutom investeringar som nämnden direkt har rådighet över finns det även 
behov kopplat till verksamhetslokaler och anläggningar där nämndens 
verksamheter är hyresgäster. Dessa behov lyfts inledningsvis via den 
kommunövergripande lokalförsörjningsplanen, och finns även med i 
investeringsplanen i de fall där behovet har prioriterats i 
lokalförsörjningsplanen. Behov kopplat till lokaler och anläggningar som 
understiger 20 prisbasbelopp prioriteras inte i lokalförsörjningsplanen. 
Beloppsgränsen innebär att varje nämnd ansvarar för att säkerställa medel för 
att vid behov gå vidare med åtgärder i redan förhyrda lokaler/anläggningar. 
Objektet konstgräsbyte Vivalla IP är däremot ett undantag då det är ett objekt 
som överstiger 20 prisbasbelopp men som inte finns med i den 
kommunövergripande lokalförsörjningsplanen. Objektet lyfts ändå i denna 
investeringsplan för att påvisa att det är ett behov som finns. 

I denna investeringsplan redogörs det, utan någon prioriteringsordning, för 
totalt 36 investeringsobjekt som det ses behov för. Investeringssumman 
uppgår till totalt 449 mnkr för planperioden där objekt ny ishall Trängen står 
för ungefär halva totalbeloppet. För år 2024 som är närmast i planen uppgår 
totalbeloppet till 19,5 mnkr fördelat på 11 investeringsobjekt. 

Beslutsunderlag 
Kultur- och fritidsnämndens investeringsplan 2024-2027, 2023-02-07 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Ärendet är berett. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Ärendet är berett. 

§ 38 Förvaltningsdirektörens information 
Handläggare: Anna Nordlund 

Ärendebeskrivning 
Förvaltningsdirektören informerar om aktuella händelser. 

Information om förändrade arbetssätt och processer i kommunen kopplat till 
investeringsplan och lokalförsörjningsplan.  

Förvaltningsdirektören tar upp frågan om arbetsmiljö för tjänstepersoner i 
förvaltningen och uppmanar nämnden om att hålla en god samtalston på 
nämndsammanträdena. 
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Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 39 Verksamhetschefernas information 
Handläggare: Richard Fagerström, Lars Hilmersson, Elisabeth Magnusson 

Ärendebeskrivning 
Verksamhetscheferna informerar om aktuella händelser inom respektive 
verksamhetsområde: 

- Drift av anläggningar och lokaler 
- Öppna mötesplatser 
- Bibliotek och kulturskola 
- Natur- och kulturliv 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Informationen tas till protokollet. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 

§ 40 Anmälan av delegationsbeslut 
Ärendenummer: Kof 465/2023 
Handläggare: Sophie Persson 

Ärendebeskrivning 
Delegationsbeslut anmäls till nämnden via Meetings. 

Beslutsunderlag 
Anmälan av delegationsbeslut, 230120-230209 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Anmälan av delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 
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- Anmälan av delegationsbeslut läggs till handlingarna. 

§ 41 Redogörelse av stickprovsärende (delegationsbeslut) 
Ärendenummer: Kof 167/2023 
Handläggare: Maria Nyström 

Ärendebeskrivning 
Redogörelse av delegationsbeslut Kof 167/2023, Ung peng - Konstellation.  

Protokollsjusteraren väljer ett nytt delegationsbeslut för redogörelse på 
kommande nämnd: Kof 366/2023. 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

1. Informationen läggs till handlingarna. 
2. Nytt stickprov redogörs på kommande nämnd. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

1. Informationen läggs till handlingarna. 
2. Nytt stickprov redogörs på kommande nämnd. 

§ 42 Inkomna skrivelser 
Ärendenummer: Kof 466/2023 
Handläggare: Sophie Persson 

Ärendebeskrivning 
Nämnden informeras om inkomna skrivelser via Meetings. 

Beslutsunderlag 
Postlista 230120-230209 
Minnesanteckningar 2022-12-16 mandatperioden 2019-2022 
Slutrapport Landsbygdsnämnden  
Övertagande av informationsägarskap och arkiv 
Beslut från Kommunstyrelsen 2023-01-17, sociala investeringar 
Stadsrevisionens granskningsrapport och missiv 
Komtek årsredovisning 2022 
Protokoll samverkan 2023-02-06 
Inbjudan utvärdering överenskommelsen 2023-03-06 

Förslag till beslut 
Förvaltningens förslag till nämnden: 

- Informationen läggs till handlingarna. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 
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- Informationen läggs till handlingarna. 

§ 43 Svar på övrig fråga från Nadia Abdellah (V) 
Handläggare: Madelene Spinord Semenets 

Ärendebeskrivning 
Nadia Abdellah (V) anmälde en övrig fråga till dagordningen i början av 
sammanträdet angående belysning av utomhusanläggningar. 

Verksamhetschef för drift av anläggningar och lokaler Richard Fagerström 
besvarar frågan. 

Belysningen på konstgräsplanerna utgår från de bokningar som görs i vårt 
bokningssystem. Så länge det finns en bokning är utomhusanläggningen belyst, 
oavsett om de som bokat befinner sig på platsen eller inte. Belysningen startar 
normalt runt 15 minuter innan och släcks runt 15 minuter efter att 
bokningstiden gått ut.  

Vad gäller Sörbyvallens belysningssystem har man haft en del problem, men 
dessa ska nu vara åtgärdade och fungera som de ska. 

Beslut 
Nämnden beslutar: 

- Informationen tas till protokollet. 
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Reservation 
Datum: 2023-02-13 
Ärende: Verksamhetsplan och budget 2023 
Ärendenummer: KoF 19/2023 
 

MAJORITETENS OSTHYVEL FREDAR INTE DE 
VERKSAMHETER SOM FREDAS BÖR  
 
Generella effektiviseringar är något flertalet partier i kommunen väljer att använda sig av och är 
i sig inget konstigt. Men det finns vissa verksamheter som bör fredas från den ack så vanligt 
förekommande osthyveln då dessa redan är underfinansierade.  
 
I majoritetens verksamhetsplan och budget framgår flera förslag på effektiviseringar, varav 
flertalet är sådana som vi Kristdemokrater ställer oss bakom. Det finns dock ett antal föreslagna 
åtgärder som vi menar slår mot verksamheter som borde fredas från detta ”hyvleri” vilka vi listar 
här nedan:  
 
Beslutad åtgärd 8 – Minskad satsning, studieförbund på fritidsgårdar 
Studieförbundens ekonomi är redan mycket ansträngd bland annat på grund av borttaget 
pandemistöd och utebliven bidragsuppräkning trots både höga energipriser och inflation. Att 
minska möjligheten för studieförbunden att kunna bedriva verksamhet till låg kostnad på 
kommunens fritidsgårdar ser vi därför som mycket problematiskt.  
 
Beslutad åtgärd 9 – Bidragsformen ”Ung Peng” tas bort 
Bidragsformen ”Ung Peng” har med relativt små medel möjliggjort för ungdomar i åldrarna 13 
till 25 år att genomföra någon sorts kulturarrangemang som riktar sig till samma ålderskategori. 
Handläggningstiden har varit snabb och den sökande har redan inom fem arbetsdagar fått besked 
om huruvida denne kommer beviljas bidraget eller ej. Att fler personer och inte minst personer i 
denna ålderskategori med sådan snabbfothet haft möjlighet att vara med och bidra till kulturlivet 
i Örebro kommun är något vi sett som mycket positivt. Att antalet ansökningar minskat över tid 
tror vi snarare handlar om dålig marknadsföring än bristande intresse. 
 
Beslutad åtgärd 18 – Minska ämneskurser 
Vi Kristdemokrater är stolta över vårt nya kulturkvarter. Ett kulturkvarter som kan fyllas med 
massor av verksamhet och locka till sig mängder av framför allt barn och unga som vill ge sig in 
i kulturens fantastiska värld. Redan idag är kötiden till kulturskolan oacceptabelt lång, något som 
vi i majoritet uppenbarligen misslyckats med. Men! Att välja att minska antalet ämneskurser i en 
tid då man redan är väl medveten om att köerna till kulturskolan är alldeles för långa är något som 
vi ser som fullständigt oacceptabelt. Vi bör tillsammans göra vårt yttersta för att kunna erbjuda 
mer verksamhet i vårt kulturkvarter, inte mindre.  
 
Med hänvisning till ovanstående reserverar vi oss mot beslutet att fastställa majoritetens 
verksamhetsplan och budget för 2023. 

SANDRA FRÖJDENSTAM OCH ULF WILNERZON THÖRN 
Kristdemokraterna i Örebro 
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Kultur- och fritidsnämnden, februari 2023 
 
 
 

 

Yrkande till Kultur- och fritidsnämnden gällande nämndbudget 

Örebropartiet har andra prioriteringar, vilka vi redovisat i vår skuggbudget.  

Jag yrkar därför: avslag till nämndbudgetförslaget med hänvisning till Örebropartiets budgetförslag i 
kommunfullmäktige den 13/12 2022. 

 

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Glenn Roswall 
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Örebro 20230213  

YRKANDE / RESERVATION 

Kultur o Fritidsnämnd Budgetramar 2023 
Liberalernas vill se att Örebro kommun under 2023 prioriterar välfärdsfrågorna genom satsningar, 
omprioriteringar och effektiviseringar. Liberalerna vill se en kommun där varje individ ges rätten att 
kunna styra sitt eget liv så långt det bara är möjligt. Liberaler vill se en enad och samordnad 
kommun mellan det offentliga, näringslivet och civilsamhället, där de som gör det bäst gör det. 

De närmaste åren står kommunen inför stora utmaningar för att klara både den sedan länge 
brant stigande kostnadsutvecklingen samt den lågkonjunktur vi nu är inne i. Liberalerna vill i svåra 
tider vara tydliga med att det är skola, omsorg och stöd till de mest utsatta som ännu hårdare ska 
prioriteras först.  

Liberalerna har i både kommunstyrelsen och kommunfullmäktige lagt en alternativ budget för 
2023. Liberalerna vill se mindre central styrning och förvaltning. Både ledning, administration och 
stödfunktioner ska flyttas längre fram i verksamheterna för att tydligare kopplas mot 
verksamhetsmålen. Lösningarna för att nå bättre skolresultat och tryggare stöd/omsorg har våra 
medarbetare längst fram i organisationen. Kommunens organisation måste bättre balansera både 
kvalitet och effektivitet.  Det kommer kräva stora kursändringar för att nå dit.  

Likaså delar inte Liberalerna de styrandes åsikt och hantering av alla planerade investeringar. 
De investeringar som inte är absolut nödvändiga för vårt kärnuppdrag (skola och omsorg) ska minst 
pausas under de kommande åren. Liberalerna vill också se att investeringsbesluten tydligt kopplas 
till driftmöjligheterna och därför ska också investeringsbeslut beslutas eller konfirmeras av respektive 
nämnd. 
 

- Liberalerna yrkar avslag till föreslagen budget till förmån för  
Liberala ramar och budget för Örebro 2023. 

 
Faller Liberalernas yrkande på avslag så är detta yrkande tillika en reservation 
 
För Liberalerna 
 
 
Urban Olsson (L) 
Anna Grevillius (L) 
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Kultur- och fritidsnämnden den 13 februari 2023 
 
 
 

Yrkande till Kultur- och fritidsnämnden:  

Vad håller ni på med?! 
Örebro kommun betalar ut bidrag till föreningar och aktörer som inte har rätt till dessa. 

I ärendet om lovbidrag/sommarbidrag har vi lagt ett yrkande som avser föreningen Afrikas Horn (förekommer 
med olika namn i olika sammanhang). Där framkommer med all önskvärd tydlighet att den ekonomiska 
redovisningen inte håller måttet. 

Ändå erhåller de pengar från Örebro kommuns skattebetalare. 

Inte nog med det!  

Regelrätt islamistiska organisationer med tydliga länkar till det världsomspännande terroristnätverket 
Muslimska brödraskapet erhåller också stöd från Örebro kommun. Ett exempel på organisationer som kan 
länkas till Muslimska brödraskapet är studieförbundet Ibn Rushd.  

I fallet med Ibn Rushd har kommunen varit ambivalent. Man betalade ut pengar till organisationen trots att de 
inte hade verksamhet i kommunen och därmed inte var berättigade. När detta uppmärksammas hävdar 
ansvarig nämndordförande Madelene Spinord Semenets (S) att Ibn Rushd ska betala tillbaka de pengar som 
kommunen betalat ut. 

I fredags ändrar man i sista minuten handlingarna där man från förvaltningen föreslår att Ibn Rushd ändå ska 
få utbetalt bidrag för 2023.  

I ärendehanteringen har dessutom en handläggare från kommunen aktivt uppmanat Ibn Rushd att söka 
medel från skattekollektivet, trots att islamisterna meddelar att de inte har verksamhet i kommunen. 

Inför utbetalning av medel för år 2023 har politiker och tjänstemän greppat efter halmstrån som ger dem 
möjlighet att stjäla örebroarnas skattepengar för att ge dessa till islamistisk verksamhet. Som skäl för 
utbetalningen så anges att Ibn Rushd har deltagit i paneldebatter på ”Mänskliga-rättighets-dagarna” om hur 
det är att bära hijab (!) – därför måste Ibn Rushd få skattepengar, enligt ansvariga tjänstemän.  

Det här är vansinne!   

Örebropartiet yrkar därför: 

• att tillsynsplanen kompletteras med uppdragen att: alla utbetalningar av stöd/bidrag från nämnden 
granskas huruvida dessa dels följer beslutat regelverk men också om den ekonomiska redovisningen 
är adekvat.  

• att tillsynsplanen kompletteras med en skrivelse om att alla tjänstemän ska granskas avseende 
personliga kopplingar till de organisationer/aktörer/individer som erhåller stöd/bidrag från nämnden.   
 
 
 

 

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Glenn Roswall, Örebropartiet 
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Kultur- och fritidsnämnden, 23 januari 2023 
 
 
 

 

 

Remissyrkande till Kultur- och fritidsnämnden gällande Kulturföreningsbidrag 2023:  

Jag yrkar att ärendet återremitteras och att totalfördelningen av Kulturföreningsbidraget 
görs om i enlighet med Örebropartiets budgetförslag från KF den 13/12 2022. 

 

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Glenn Roswall 
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Kultur- och fritidsnämnden, 23 januari 2023 
 

 

 

 

Yrkande till Kultur- och fritidsnämnden:  

Slopa bidragen till studieförbunden 
Örebro kommuns ledning genomför årligen (förutom under valår) omfattande nedskärningar inom 
välfärdens kärnverksamhet. Detta leder till undermålig verksamhet inom vård, skola och omsorg.  

Örebropartiet vill göra andra prioriteringar. Vi vill därför slopa utbetalningarna till studieförbunden. 

Utöver det är vissa av studieförbunden direkt länkade till partier, inte minst styrande partier. Ett 
studieförbund har också deklarerat för Örebropartiet att man aktivt ämnar motverka invandrares 
fulla införlivning i det svenska samhället då man anser att assimilering är av ondo och segregation är 
önskvärt.  

Det är också värt att nämna att dessa studieförbund redan erhåller miljonersättningar från 
skattekollektivet via andra instanser.  

Örebropartiet yrkar därför: 

• Avslå ärendet i sin helhet: Inga pengar ska betalas ut till studieförbunden. 

 

 
Glenn Roswall 
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Yrkande till Kultur- och fritidsnämnden:  

Inga pengar till Ibn Rushd 
Jag har lagt ett yrkande om avslag till bidrag till studieförbunden, men vill också ställa 
särskild proposition när det gäller Ibn Rushd. Det med hänvisning till det vi anfört i vårt 
yrkande om återbetalning. 

Örebropartiet yrkar därför, ifall vårt förstahandsyrkande om avslag faller: 

• att Ibn Rushds ansökan om bidrag avslås. 
 
 

 

Ifall yrkandet faller gäller det som min reservation 

Glenn Roswall 
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Kultur- och fritidsnämnden, 23 januari 2023 
 

 

 

 

Yrkande till Kultur- och fritidsnämnden:  

Det som stulits ska lämnas åter! 
Örebropartiet yrkar på att Kultur- och fritidsnämnden snarast möjligt ska kräva återbetalning av 
samtliga bidrag till Ibn Rushd.  

Bidragen ska återbetalas då det felaktigt betalats ut. I flera år har Örebro kommun betalat ut 
skattepengar till det Islamistiska studieförbundet Ibn Rushd. I flera år har Örebropartiet påtalat och 
kritiserat dessa felaktiga utbetalningar. 

Ibn Rushd har bedrivit 0 timmar folkbildning under 2020 och 2021 i Örebro kommun. Trots detta 
har förbundet tagit del skattebetalarnas pengar.  

Förbundet kritiserades redan 2017 av Myndigheten för samhällsskydd och beredskap i en rapport om 
radikal islamism. Där påvisas starka kopplingar till Muslimska brödraskapet. Göteborg stad har 
nyligen dragit tillbaka utbetalningar utifrån kritik om homofobi, antisemitism samt tvivelaktiga 
redovisningar (se rapport från KPMG). 

Varje förslösad skattekrona är en stöld från folket.  

Örebropartiet yrkar därför: 

• Att Kultur- och fritidsnämnden snarast möjligt ska kräva återbetalning av de bidrag som 
betalats ut under 2020, 2021 och 2022 till Ibn Rushd.   

 

 yrkandet faller gäller detta som min reservation 

Glenn Roswall 
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Särskilt yttrande 
Datum: 2023-01-13 
Ärende: Bidrag till studieförbunden 
Ärendenummer: Km 523/2022 
 

FORTSATT BIDRAG TILL STUDIEFÖRBUNDEN – 
ESSENTIELLT FÖR FÖRBUNDENS FORTSATTA VERKSAMHET 
 
Vi Kristdemokrater vurmar för det civila samhället och anser att de aktiviteter som anordnas av 
inte minst studieförbunden genererar stora samhällsvinster.  
 
Att satsa på studieförbunden är att säkra demokrati, bildning, ledarutveckling, kulturskapande och 
utveckling – framför allt för de personer som behöver det mest. En satsad bidragskrona från 
kommunen ger flerfaldig inkomst tillbaka i form av folkhälsa, arbetstillfällen och en attraktiv 
stad.  
 
Studieförbundens ekonomi är redan mycket ansträngd bland annat på grund av borttaget 
pandemistöd och utebliven bidragsuppräkning trots både höga energipriser och inflation. Att även 
fortsättningsvis ge studieförbunden bidrag enligt tidigare uträkningsunderlag är därför något som 
vi ser som väldigt angeläget.  
 
 

SANDRA FRÖJDENSTAM OCH ULF WILNERZON THÖRN 
Kristdemokraterna i Örebro 
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Kultur- och fritidsnämnden, 13 februari 2023 
 

 

 

 

Reservation till Kultur- och fritidsnämnden:  

DELIKATESSJÄV! 
Med jäv menas tvivel om opartiskhet. Huvudsyftet med bestämmelserna är att allmänheten ska 
känna förtroende för sina folkvalda företrädare. Den ledamot som har direkt intresse i ett ärende om 
stöd till studieförbund får inte delta i beslutet eller diskussion om ärendet. Ledamoten ska anmäla jäv 
och lämna salen. 

I beslutat ärende fanns en ledamot från Socialdemokraterna som har ett direkt intresse i ABF:s 
(Arbetarnas Bildningsförbund) tilldelning av stöd. I ABF:s verksamhetsberättelsen framgår att 
ledamoten är verksam i deras valberedning. 

Det finns nu risk att beslutet inte kan verkställas och nämnden får fatta ett nytt beslut. Vi överlämnar 
den bedömningen till förvaltningschefen och kommunjuristen. 
 

Örebropartiets reservation: 

• Vi reserverar oss mot att jäviga ledamöter deltagit i ärendeprocessen och beslutet. 

 

 Reservation av 

Glenn Roswall 
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